
Protokół Nr VII/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 maja 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. VII/67/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
2. VII/68/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
3. VII/69/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/31/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                             25 lutego 2015 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego
                             Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.
4. VII/70/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/497/2014 Rady Miasta Racibórz 
                             z dnia 29 stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+” 
                             z późn. zm.
5. VII/71/2015 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków
                             Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.
6. VII/72/2015 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych przy ul. Cecylii w jednostce strukturalnej Ostróg, przy 
                             ul. 1-go Maja w jednostce strukturalnej Płonia, przy ul. Londzina 
                             w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.
7. VII/73/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/39/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                             23 lutego 2011 r. w sprawie przyznawania dotacji z budżetu miasta Racibórz
                             na realizację zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł
                             ciepła i/lub montażu ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody
                             użytkowej.
8. VII/74/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/56/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                            30 marca 2011 r. w sprawie przyznawania dotacji ze środków budżetu Miasta
                            Racibórz na realizację inwestycji związanych z usuwaniem elementów
                            zawierających azbest z obiektów budowlanych zlokalizowanych na terenie
                            Raciborza. 
9. VII/75/2015 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Senatorska.
10. VII/76/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz
                             użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych w Raciborzu przy 
                             ul. Mikołaja 9.
11. VII/77/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umowy dzierżawy nieruchomości przyległych do budynku
                             wielomieszkaniowego położonego w Raciborzu przy ulicy Waryńskiego 
                             20c-d.
12. VII/78/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                             umów dzierżawy nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 
                             w Raciborzu przy ulicy ks. Józefa Londzina. 
13. VII/79/2015 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 
                             w Raciborzu.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie powitał na sesji zaproszonych gości:
- Panią Gabrielę LENARTOWICZ - Wicemarszałek Województwa Śląskiego
- Panią Annę DUDEK - reprezentującą Urząd Marszałkowski w Katowicach
- Pana Rafała BIEGAŃSKIEGO - reprezentującego Urząd Marszałkowski w Katowicach
- Pana Jana PAWNIK - Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej
- Pana Rolanda KOTULĘ - reprezentującego Ochotniczą Straż Pożarna
- Pana Pawła ZAJĄCA - Komendanta Powiatowego Policji
- Pana Jarosława SZYMANKA - Komendanta Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej 
- Panią Karinę TALABSKĄ - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Państwowy
- Pana Zbigniewa MAZURA - Powiatowego Lekarza Weterynarii

 Radny Piotr Klima przedstawił wniosek o poszerzenie porządku obrad o dwa ważne tematy:
1) 25-lecie Samorządu Terytorialnego,
2) Wybór Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek.
Rada przy 21 głosujących radnych 10 głosami za, 10 przeciw i 1 wstrzymującym się odrzuciła 
powyższy wniosek.

Następnie Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił wnioski do planowanego porządku obrad zał. 
Nr 2:
 wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3 :

1/ Autopoprawka do projektu budżetu miasta na 2015 r. oraz Uchwała w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej – dodatkowo do pkt 6 porządku obrad. 
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 wniosek wynikający z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta:
2/ Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

 wniosek o przesunięcie pkt. 3 na pkt 5 porządku obrad w związku z obecnymi na sesji gośćmi.
Rada przy 21 głosujących radnych 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Prezentacja założeń Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata  

2014 – 2020. 
4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta (informacja szefów służb, straży 

o podjętych działaniach w 2014 r.). 
5. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z autopoprawką oraz Uchwała w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/31/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 lutego 

2015 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/497/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+” z późn. zm.

9. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków Raciborskiej 
Rady Działalności Pożytku Publicznego.

10. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych przy ul. Cecylii w jednostce strukturalnej Ostróg, przy ul. 1-go Maja w 
jednostce strukturalnej Płonia, przy ul. Londzina w jednostce strukturalnej Śródmieście w 
Raciborzu.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/39/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 lutego 
2011 r. w sprawie przyznawania dotacji z budżetu miasta Racibórz na realizację zadań 
polegających na modernizacji indywidualnych źródeł ciepła i/lub montażu ekologicznych 
systemów przygotowania ciepłej wody użytkowej.

12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr V/56/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 marca 
2011 r. w sprawie przyznawania dotacji ze środków budżetu Miasta Racibórz na realizację 
inwestycji związanych z usuwaniem elementów zawierających azbest z obiektów budowlanych
zlokalizowanych na terenie Raciborza.   

13. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Senatorska.
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 

użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych w Raciborzu przy ul. Mikołaja 9.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości przyległych do budynku wielomieszkaniowego położonego w 
Raciborzu przy ulicy Waryńskiego 20c-d.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 
dzierżawy nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy ks. 
Józefa Londzina.

17. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

18. Interpelacje, zapytania i wnioski.
19. Zakończenie sesji.
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 Radny Piotr Klima zapytał, w którym punkcie zostały ujęte jego wnioski.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że wniosek radnego Piotra Klimy nie uzyskał 

wymaganej większości głosów.
 Przew. M Henryk Mainusz przekazał, że radny Piotr Klima w tym temacie będzie mógł 

wystąpić w pkt. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
Protokół Nr VI/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2015 r.

Ad 3. Prezentacja założeń Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego 
          na lata  2014 – 2020. 

‒ Pani Gabriela Lenartowicz Wicemarszałek Województwa Śląskiego przekazała, że z dużą 
przyjemnością przyjęła zaproszenie na sesję Rady Miasta. Wskazała, że prezentowane za chwilę
materiały zostały przygotowane aby stanowić jak najbardziej użyteczne informacje dla radnych.
Dodała, że w nowym okresie programowania zmieni się sposób rozliczania i obecnie ważne 
będzie to aby osiągnąć zamierzone cele i wskaźniki. Następnie poinformowała, że Muzeum w 
Raciborzu zostało uhonorowane przez Marszałka Województwa Śląskiego wyróżnieniem za 
wydarzenie muzealne 2014 roku w kategorii dokonania w zakresie konserwacji za projekt – 
konserwacja zegarów ściennych ze zbiorów Muzeum w Raciborzu. 

‒ Pani Anna Dudek reprezentująca Urząd Marszałkowski w Katowicach przedstawiła radnym w 
formie prezentacji główne założenia Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na lata 2014-2020. Skan prezentacji stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 

Ad 4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta (informacja szefów służb,
          straży o podjętych działaniach w 2014 r.). 

‒ Przew. RM Henryk Mainusz poprosił aby zaproszeni goście kolejno przedstawili najważniejsze 
informacje z materiałów wcześniej przedłożonych radnym  zał. Nr 5 do protokołu.

‒ Pan Jan Pawnik Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu przedstawił 
najważniejsze informacje w zakresie funkcjonowania Krajowego Systemu Ratowniczo – 
Gaśniczego w powiecie raciborskim oraz działań ratowniczo – gaśniczych w Raciborzu w 2014 
roku, przyczyn powstawania zagrożeń, bazy lokalowej i stanu zatrudnienia. Na koniec wskazał, 
że główną potrzebą straży jest przygotowanie dokumentacji pod rozbudowę komendy i 
pozyskanie środków na zakup nowego samochodu gaśniczego.   

‒ Radny Krzysztof Myśliwy zapytał czy kontrole w zakresie przepisów p.poż. są przeprowadzane 
według z góry określonego harmonogramu.

‒ Pan Jan Pawnik KP PSP przekazał, że chodzi w tym wypadku jedynie o zakłady pracy i budynki
użyteczności publicznej oraz budynki mieszkalne pow. 12 m wysokości. Dodał, że 
harmonogram jest opracowywany na każdy rok.   

‒ Radny Piotr Klima zapytał czy istnieje współpraca z jednostkami straży pożarnej z Republiki 
Czeskiej np. w zakresie dojazdu dużej drabiny wysokościowej czy też zagrożenia np. 
chemicznego albo w czasie klęsk żywiołowych. 

‒ Pan Jan Pawnik KP PSP przekazał, że lokalna jednostka posiada drabinę 37 metrową 
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pozwalającą prowadzić ewakuację z każdego wieżowca w mieście pod warunkiem, że będzie 
można pod ten budynek podjechać. W zakresie współpracy z Czechami przekazał, że jest 
podpisana umowa i co roku są przeprowadzane obwodowe ćwiczenia. W zakresie skażenia 
chemicznego to akcje tego typu prowadzą wojewódzkie sztaby, w zależności po której stronie 
granicy to zagrożenie wystąpi. 

‒ Pan Roland Kotula reprezentujący Ochotniczą Straż Pożarna w Raciborzu przekazał, że 
najważniejsze informacje na temat funkcjonowania i zabezpieczenia logistycznego jednostek 
OSP. 

‒ Radny Marek Rapnicki zapytał czy wypalanie traw jest problemem w naszym powiecie i jakie 
są tego konsekwencje.

‒ Pan Roland Kotula OSP przekazał, że problem z roku na rok staje się coraz mniejszy. Dodał, że 
wykrywalność tego typu zdarzeń jest bardzo trudna.  

‒ Radny Leon Fiołka zapytał czy planowane do zakupu 6 aparatów powietrznych wypełni 
normatyw w tym zakresie i czy narzędzia hydrauliczne na wyposażeniu jednostek są 
wystarczające oraz czy środki w wysokości 300.000 zł na rok pozwalają normalnie 
funkcjonować.

‒ Pan Roland Kotula OSP przekazał, że 6 aparatów powietrznych pozwoli spełnić minimum 
określone przepisami. W zakresie sprzętu hydraulicznego przekazał, że 3 jednostki OSP 
posiadają taki sprzęt, przy czym tylko jedna w formie rozbudowanej z wszelkim dodatkowym 
osprzętem. W zakresie kwoty 300.000 zł przekazał, że środki te jeżeli chodzi o utrzymanie 
jednostek OSP to są wystarczające, jeżeli zaś chodzi o doposażenie to środki te pozwalają na 
zakupy sprzętu rotacyjne co roku dla innej jednostki.   

‒ Pan Paweł Zając Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu bazując na przedłożonej radnym 
informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie miasta w 2014 roku przedstawił dane dotyczące 
przestępczości w mieście i działań poszczególnych wydziałów komendy. Zwrócił się również z 
prośbą o pozytywne rozpatrzenie wniosku komendy o wsparcie zakupu dwóch 
nieoznakowanych radiowozów.   

‒ Radny Michał Woś zapytał o możliwości rozwiązania problemów psów na komendzie i 
rozważenie przeniesienia kojców do schroniska. 

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że schronisko to nie miejsce na trzymanie psów policyjnych. 
Dodał,m że ostatnio kojce zostały wyciszone. Wskazał, że w ostatnim czasie nie odebrał uwag 
mieszkańców w tym zakresie.

‒ Radny Michał Woś przekazał, że problem dalej jest nierozwiązany i nie ma tygodnie by 
mieszkańcy nie upominali się tej sprawie. Uznał, że najwidoczniej podjęte działanie przez 
policję są niewystarczające. W zakresie przeniesienia kojców zaproponował aby kojce przenieść
obok schroniska, a nie do schroniska. Wskazał, że drugim rozwiązaniem może być  powierzenie
opieki na psami w domu poszczególnym funkcjonariuszom.

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że pochyli się nad pomysłem przekazanie psów pod opiekę 
funkcjonariuszy do ich domów.  

‒ Radny Michał Fita zapytał jakie podjęto działania profilaktyczne w zakresie ostatnich wydarzeń
drogowych związanych z bywalcami okolicznych dyskotek.

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że podjęto już takie działania i są tam prowadzone częstsze 
kontrole. Dodał, że w niektórych przypadkach ilość interwencji pozwala na wystąpienie z 
wnioskiem o cofnięcie koncesji na alkohol.     

‒ Radny Michał Fita wskazał, że przede wszystkim powinno się zapobiegać wsiadaniu  
nietrzeźwych do samochodu pod tymi lokalami. 

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że z posiadanych narzędzi prawnych będzie chciał skorzystać. 
Wskazał, że młodzież niejednokrotnie jest świadoma tego co robi. Dodał, że mimo częstych 
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patroli nie jest wstanie przypilnować całej młodzieży bawiącej się w danym lokalu.   
‒ Radny Piotr Klima zapytał czy policja w takich lokalach korzysta z pracy tajnych agentów oraz 

czy na terenie miasta czy powiatu dostrzega się przestępczość zorganizowaną. Zapytał również 
o częstotliwość badań psychologicznych funkcjonariuszy. Następnie wskazując, że komendant 
nie mieszka w Raciborzu zapytał czy jest to jakimś problemem i jak porównuje miasto do 
innych miast na Śląsku. Na koniec poruszył kwestię zwiększającej się ilości kolizji drogowych.

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że agenci są i świetnie sobie radzą. W zakresie przestępczości 
zorganizowanej przekazał, że na terenie powiatu nie spotkał się z tego typu przestępczością. W 
kwestii badań przekazał, że wszyscy funkcjonariusze są poddawani okresowym badaniom 
kontrolnym. Dalej porównując miasto Racibórz do Rybnika i innych śląskich miast uznał, że 
nasze miasto jest bardzo bezpieczne. W zakresie zdarzeń drogowych przekazał, że ze względu 
na wprowadzone nowe przepisy zaczyna obserwować się zmniejszenie ilości takich zdarzeń.   

‒ Radny Marek Rapnicki uznał, że problem dwóch psów na pewno uda się rozwiązać. Dalej 
zapytał czy dyskoteki i lokale są monitorowane również w zakresie dopalaczy. 

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że problem dopalaczy nie jest jedynie problemem policji ale 
całego państwa i szeregu innych instytucji do tego powołanych. Niemniej wskazał, że póki co 
dla policji jest to walka z wiatrakami bo posiadanie tych substancji nie jest zabronione.    

‒ Radny Franciszek Mandrysz zapytał czy w związku z sezonem wycieczek szkolnych jest 
możliwość aby autobusy policja badała jeszcze w bazie. 

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że istnieje możliwość aby kontrole takie były wykonywane na 
terenie bazy, niemniej nie sądzi aby rodzice takie sposób kontroli darzyli zaufaniem. Dodał, że 
wcześniejsze kontrole będą niewiarygodne.   

‒ Radny Leon Fiołka zapytał o powody śmiertelnych wypadków na drogach oraz zwiększonej 
ilości zdarzeń drogowych w piątki. 

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że w zakresie wypadków śmiertelnych nie jest wstanie udzielić
pełnej odpowiedzi bez wglądu w dokumenty. W zakresie statystyk wypadków przekazał, że na 
bieżąco są one analizowane i podejmowane odpowiednie działania, łącznie z występowaniem 
do zarządców dróg.  

‒ Radny Piotr Klima zapytał o współpracę ze strażą miejską i o potrzebę tej formacji w mieście. 
Wskazał również na stosunkowo małą ilość policyjnych patroli pieszych oraz na motocyklach. 

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że szereg funkcjonariuszy posiadają uprawnienia do 
kierowania motocyklem, nie mniej problemem jest brak takiego sprzętu w komendzie. W 
zakresie straży miejskiej przekazał, że nie jest zwolennikiem likwidacji tej służby. Dodał, że  
współpraca policji ze strażą miejską układa się dobrze.    

‒ Radny Leszek Szczasny zapytał czy akcje kontrolne zawsze muszą być szybciej nagłaśniane w 
mediach.

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że przekazał, że policji nie zależy na tym aby tylko karać 
mandatami, dlatego też występuje się z różnego rodzaju apelami. Dodał, że mimo informowania
w mediach i tak jest zadowolony ze skutków przeprowadzanych w mieście akcji.  

‒ Radna Anna Ronin zapytała czy komenda włączała się w ogólnopolskie kampanie społeczne i 
jakie są ich efekty.

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że raciborska policja często i chętnie uczestniczy w 
kampaniach społecznych, zarówno w szkołach, przedszkolach  czy PWSZ. 

‒ Radna Anna Ronin zapytała czy  wykorzystuje się przy tego typu akcjach również wizualne 
środki.

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że dwa tygodnie temu odbyło się całodniowe spotkanie z 
młodzieżą w PWSZ gdzie w formie kilku paneli były prezentowane filmy z różnymi skutkami 
wypadków czy też innych niedozwolonych działań.   
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‒ Radna Anna Szukalska zapytała czy można będzie zwrócić się do komendanta na piśmie o 
informację na temat prowadzonych działań w konkretnych miejscach. Zapytała również czy 
rzeczywiście mężczyźni przeważają w ilościach zdarzeń drogowych.  

‒ Pan Paweł Zając KPP przekazał, że oczywiście można zwrócić się na piśmie w kwestii zdarzeń 
z konkretnych miejsc. Dodał również, że statystyki potwierdzają, to co wskazała radna. 

‒ Pan Jarosław Szymanek Komendant Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej odnosząc się
do wcześniejszych pytań radnych wskazał, że SG również wykorzystuje psy, które są jednak 
psami łagodnymi i dlatego mogą być trzymane przez funkcjonariuszy w domach. Uznał, że w 
przypadku psów policyjnych nie zawsze będzie to możliwe. W zakresie przestępczości 
zorganizowanej przekazał, że na terenie miasta takiej przestępczości nie stwierdzono, nie mniej 
dodał, że na pozostałym terenie objętym działaniami Placówki Straży Granicznej w Rudzie 
Śląskiej takie zdarzenia miały już miejsce. Następnie w oparciu o przedłożony radnym materiał 
przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań na terenie miasta.   

‒ Radny Piotr Klima zapytał czy wzorem innych państw i u nas do wykrywania narkotyków 
będzie wykorzystywało się świnie. 

‒ Pan Jarosław Szymanek SG przekazał, że póki co w kraju jest tylko ośrodek szkolenia psów.
‒ Radny Tomasz Cofała mając na uwadze klasy mundurowe w ZSOMS oraz nowy kierunek na 

PWSZ zapytał czy w tym roku przewiduje się przyjęcia do SG.
‒ Pan Jarosław Szymanek SG przekazał, że ZSOMS ma nawet patronat SG. W zakresie wolnych 

etatów przekazał, że taki nabór trwa w tej chwili. Dodał jednak, że dzisiaj nie jest łatwo dostać 
się do pracy i to zarówno w policji jak i do straży granicznej. 

‒ Pani Karina Talabska Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu na bazie 
materiału przedłożonego radnym przedstawiła najważniejsze informacje związane z 
zachorowalnością  na choroby zakaźne, szczepieniami ochronnymi, badaniami wody do 
spożycia oraz walki z dopalaczami. 

‒ Radny Piotr Klima zapytał czy w biurach podróży turyści są uświadamiani o zagrożeniach 
związanych z podróżami do krajów egzotycznych oraz jak udaje się w mieście rozwiązywać 
problem z coraz to mniejszą ilością szczepień. 

‒ Pani Karina Talabska PSSE w zakresie szczepień ochronnych przekazała, że są kraje gdzie takie
szczepienia są wymagane, a informacje o tym można uzyskać w stacji. Dodała, że poradnia 
Eskulap uruchomiła nawet punkt dla tego typu szczepień. Na chwilę obecną nie odnotowano 
zdarzeń zachorowań w związku z takimi wyjazdami. W zakresie ruchu antyszczepionkowego 
przekazała, że do tej pory było to łagodnie traktowane. Dodała jednak, że zjawisko to się nasila 
za inspiracją internetową dlatego też w tym roku ma zostać uruchomiona egzekucja tego 
obowiązku.     

‒ Radny Leon Fiołka zapytał o efekty postępowania mandatowego w aquaparku oraz czy jest 
możliwość powtarzania co jakiś czas akcji „owoce w szkole”. 

‒ Pani Karina Talabska PSSE przekazała, że aquaparku funkcjonuje od roku i na początku takie 
obiekty są trudne w utrzymaniu. Dodała, że aktualnie stan się poprawił, a statystyki w tym 
zakresie będą zaś widoczne na koniec roku. W zakresie akcji „owoce w szkole” przekazała, że 
nie jest to akcja stacji. Sanepid zaś prowadzi ogólnowojewódzką akcję ”żywienie na wagę 
zdrowia” oraz inną akcję ogólnopolską. Dodała, że świadomość dzieci w tym zakresie z roku na
rok rośnie. W zakresie sprzedaży w sklepikach szkolnych przekazała, że nowe przepisy są 
dopiero na etapie uchwalania.    

‒ Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy sanepid będzie w tym roku prowadził akcję 
zachęcającą zarządców nieruchomości do dodatkowej wymiany piasku w piaskownicach.

‒ Pani Karina Talabska PSSE przekazała, że działania informacyjne są prowadzone przy każdej 
kontroli, nie mniej są to tylko wytyczne i nie można tego administracyjnie nakazać.  
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‒ Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że problem nie dotyczy tylko MZB ale wszystkich 
zarządców. Dodał, że wytyczne przekładają się na dodatkowe koszty, których mieszkańcy nie 
chcą ponosić. Dodał, że Straż Miejska również sprawdza stan terenów przydomowych.  

‒ Pan Zbigniew Mazur  Powiatowy Lekarz Weterynarii w Raciborzu na bazie materiału 
przedłożonego radnym omówił zakres zadań realizowanych przez inspekcję weterynaryjną w 
mieście w 2014 r. 

‒ Radny Piotr Klima zapytał czy inspekcja nadzoruje sprzedaż zwierząt w sklepach 
zoologicznych jak również powszechną poza sklepową sprzedaż jajek.  

‒ Pan Zbigniew Mazur  PIW przekazał, że sklepy są pod nadzorem i kontroluje się przede 
wszystkim warunki w jakich są tam przechowywane zwierzęta. W zakresie handlu jajami 
przekazał, że każde jajo w obrocie powinno pochodzić z zarejestrowanej fermy. Dodał, że jako 
weterynarz może jedynie apelować by nie kupować jaj z nie nadzorowanych ferm. 

‒ Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy na naszym terenie obserwuje się również przemyt 
zwierząt egzotycznych oraz czy zwierzęta niebezpieczne są rejestrowane. 

‒ Pan Zbigniew Mazur  PIW przekazał, że w zakresie zwierząt egzotycznych trudno mu się 
wypowiedzieć. Natomiast gdy chodzi o obrót zwierząt gospodarskich to odbywa się on na 
zasadzie świadectw zdrowia. W kwestii zwierząt niebezpiecznych to przekazał, że ich 
rejestracją zajmują się starostwa.

‒ Radny Piotr Klima zapytał o procedurę związana z padniętymi psami.
‒ Pan Zbigniew Mazur  PIW przekazał, że każdy taki pies powinien zostać przekazany do zakładu

utylizacyjnego. Dodał, że w Raciborzu taką usługę odpłatnie prowadzi schronisko.  
‒ Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął powyższy 

punkt obrad.  

Ad 5. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

‒ Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 6 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z autopoprawką oraz
          Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z przedłożoną autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Ronin wniosła o wycofanie z uchwały zapisów dotyczących działu 926 w zakresie 
środków na wypożyczalnię rowerów gdyż jej zdaniem temat ten wymaga jeszcze 
przedyskutowania na komisjach. Wskazała, że wątpliwości dotyczą zasad funkcjonowania takiej
wypożyczalni oraz jej kosztów.

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że współpomysłodawcą tego przedsięwzięcie było RCI. 
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Dodał, że wiąże się to również z możliwością wydłużenia godzin pracy RCI.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przyznał, że jest to działanie trochę eksperymentalne. 

Wskazał, że jest to oferta skierowana bardziej do osób przyjezdnych niż do samych 
mieszkańców.  Dodał, że na próbę ma to być 8 rowerów dostępnych w RCI.  Wskazał, że to do 
RCI trafiają turyści. Dodał, że łączy się to również z promocją miasta, bo w postępowaniu na 
dostawcę rowerów wybrano raciborską firmę produkującą rowery. Wskazał, że umowa ma 
zostać spisana na 2 lata.     

 Radna Anna Ronin zapytała o koszty funkcjonowania w kolejnych latach. Dodała również, że 
samorządy odchodzą obecnie od prowadzenie wypożyczalni oddając to przedsięwzięcie w 
prywatne ręce, a u nas chce się to ryzyko podjąć.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest przekonany o powodzeniu tego 
przedsięwzięcia. Wskazał, że na początek będzie to tylko 8 rowerów, gdyż potrzeb większych 
nie ma. Dodał, że przy dobrej organizacji i dobrej promocji te 8 rowerów będzie dobrze 
wykorzystane. Wskazał również na kwestie promocji miasta i raciborskiego produktu.      

 Radna Anna Ronin przekazała, że popiera wspieranie raciborskiego biznesu oraz stworzenie 
dodatkowych miejsc pracy w RCI. Zapytała jednocześnie czy sprawdzano jak to funkcjonuje w 
innych miastach oraz czy miasto będzie dokładało do tego przedsięwzięcia.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zamiarem jest to aby koszty ograniczyły się do 
tych związanych z nabyciem rowerów, konserwacji i ich utrzymaniem, co ma zostać  
zagwarantowane w dwuletniej umowie. Dodał, że przypadki zniszczenia czy kradzieży rowerów
będą wymagały podjęcia indywidualnych decyzji finansowych. Dalej przekazał, że w związku z
tym przedsięwzięciem nie przewiduje się zwiększenia kosztów RCI. Wskazał jedynie, że 
zmianie ulegnie tam organizacja pracy. Dodał, że cały koszt to 24 tys. zł.  

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że trzeba spróbować. Wskazał, że liczba 8 rowerów wydaje 
się sensowna, a miejsce optymalne. Wyjaśnił również, że nie ma póki co mowy o dodatkowych 
etatach w RCI.      

 Radna Anna Ronin przekazała, że radny Marek Rapnicki chyba źle odbiera jej troskę o finanse 
publiczne. Dalej wskazała, że nie jest to rentowny pomysł i samorządy od tego odchodzą 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że miasto nie może tego przedsięwzięcia 
rozpatrywać w kategoriach rentowności. Dodał, że jest to usługa skierowana przede wszystkim 
do gości i ewentualnie do mieszkańców w przypadku wolnych rowerów.  

 Radny Michał Woś zapytał, czy nie można było na to przedsięwzięcie poszukać środków 
zewnętrznych podobnie jak to uczyniono w przypadku kajaków. Uznał również, że przez 
pierwszy krótki okres można wypróbować darmowe wypożyczanie. Dalej wskazał, że 
koniecznie trzeba wyznaczyć kilka punktów gdzie te rowery będzie można oddać, np. Zamek i 
OSiR w Oborze,  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest taki zamysł, choć nie będą to typowe stacje 
rowerowe. Uznał, że rzeczywiście może być to Zamek i OSiR w Oborze. Dalej przekazał, że 
jeżeli chodzi o środki zewnętrzne to w tej chwili nie ma takiej możliwości. Dodał, że 
teoretycznie w przypadku partnera po stronie czeskiej można by postarać się w przyszłości o 
środki z EWT. Uznał, że może być to pewien sposób na obniżenie kosztów funkcjonowania czy 
rozbudowę systemu.  

 Radna Anna Ronin poprosiła aby w przypadku tego typu przedsięwzięć przedstawiać radnym 
więcej informacji i dokumentów. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że każdy radny ma prawo do odrębnego zdania. 
Dodał, że nie uchybiono tutaj żadnej procedurze. Wskazał również, że w samej uchwale 
budżetowej nie sposób opisywać tego szerzej.    

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że pomysł jest dobry, niemniej organizacyjnie uznał, że 
będzie to trudno zrealizować jednostce budżetowej. Zapytał więc, czy nie lepiej od razu zadanie
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to powierzyć w całości jednostce zewnętrznej.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że rynek bada możliwości i ze względu na rentowność 

żaden podmiot prywatny nie podjął się tego przedsięwzięcia. Dodał, że pomysł radnego byłby 
możliwy przy wyasygnowaniu zdecydowanie większych kwot w budżecie i rozpisaniu 
przetargu na to zadanie.  Wskazał, że w przypadku kajaków na chwilę obecną miasto będzie 
usługę realizowało, że względu na program ale docelowo myśli się o przekazaniu jej 
organizatorom którzy na lokalnym rynku świetnie sobie z tym radzą. 

 Radna Anna Ronin zwróciła uwagę na potrzebę dobrej infrastruktury rowerowej dla tego 
przedsięwzięcia.

 Radny Piotr Klima zapytał czy rowery te zostały już kupione i czy będą ubezpieczone.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że nie mogły zostać kupione skoro Rada nie podjęła 

w tym względzie jeszcze decyzji. 
 Radny Leszek Szczasny uznał, że jest to odważny pomysł ale sensowny, a koszty warte 

poniesienia.   
 Radny Marcin Fica wskazując na istniejące już ścieżki uznał, że warto ruszyć z tym tematem. 
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że jest przygotowywany cennik i regulamin, przy tworzeniu 

których korzysta się z doświadczeń innych miast. Dalej wskazał, że aby to przedsięwzięcie 
miało sens to trzeba zacząć teraz, obejmując cały sezon rowerowy.  Na koniec przekazał, że 
jako pracownik RCI przy tej  uchwale wstrzyma się od głosu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że 8 rowerów to nie jest dużo więc łatwo znajdą chętnych. 
 Radna Anna Ronin uznała, że jest to jednak nieprzemyślana do końca sprawa. Wskazała, że aby 

miało to sens to 1 rower powinien przypadać na 500 mieszkańców.  
 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że dzisiaj żadna działalność nie gwarantuje sukcesu.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie powinno się tego przedsięwzięcia 

rozpatrywać w kategorii działalności gospodarczej. 
 Radna Anna Ronin podtrzymała swój wniosek o wycofanie z uchwały zapisów dotyczących 

działu 926 w zakresie środków na wypożyczalnię rowerów. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnej Anny Ronin.
Rada przy 21 głosujących radnych, 1 głosem za, 13 przeciw i 7 wstrzymującymi się  odrzuciła 
powyższy wniosek.
 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak 

chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta 
na 2015 rok wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 8 i 9.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. Uchwała Nr VII/67/2015 stanowi zał. Nr 10 do 
protokołu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/68/2015 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/31/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 
          25 lutego 2015 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Raciborskiego Centrum
          Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/69/2015 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/497/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
           29 stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+” z późn. zm.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/70/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków
          Raciborskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Franciszek Mandrysz na przedstawiciela Raciborskiej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego ze wskazania Rady Miasta Racibórz zaproponował kandydaturę radnego 
Zbigniewa Sokolika, który reprezentował by w radzie najstarszy klub sportowy w mieście KS 
Unia Racibórz.

 Radny Eugeniusz Wyglenda zgłosił kandydaturę Pana Andrzeja Starzyńskiego wieloletniego 
prezesa klubu KS Unia Racibórz.

 Radna Anna Szukalska zgłosiła kandydaturę Pana Jarosława Łęskiego. Następnie odnosząc się 
do samego projektu uchwały przekazała, że cieszy się z tego, że pojawiła się inicjatywa 
powołania rady pożytku publicznego. Wskazała jednak, że możliwość powołania rady istniała 
już od 2010 roku ale do tej pory się to nie udawało i wszelkie uchwały będące aktami prawa 
miejscowego tak naprawdę nie były konsultowane skora rady do tej pory nie było.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że oczywiście nie konsultowano uchwał z ciałem, 
którego nie było ale w konsultacjach tych mogły wypowiadać się wszystkie organizacje.   

 Radna Anna Szukalska zwracając uwagę na tryb powoływania członków Raciborskiej Rady 
Pożytku Publicznego zaproponowała zmianę tego regulaminu poprzez zwiększenie ilości osób 
reprezentujących organizacje pozarządowe.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zamysłem jest to aby radę tą tworzyli sami 
przedstawiciele organizacji pozarządowych, ewentualnie z udziałem jednego urzędnika do 
koordynacji ich pracy. W związku z tym apeluje aby nie zgłaszać do tego gremium radnych, 
skora radni i tak opiniują wszystkie uchwały.  Dalej wskazał, że regulamin tworzenia rady został
przyjęty uchwałą i w takim samym też trybie zawsze może zostać zmieniony. Na dziś rada ma 
liczyć 8 członków.  

 Radna Anna Szukalska przekazała, że jej propozycja zmierza właśnie do tego aby wspólnie 
zastanowić się nad potrzebą zwiększenia przedstawicieli organizacji pozarządowych.

 Radny Michał Fita wskazał, że przedstawiciel Rady Miasta nie oznacza, że musi to być radny, 
może to być osoba z organizacji pozarządowej. Dodał, że intencją Prezydenta Miasta jest to aby 
przedstawicielami Rady Miasta nie byli radni, a wtedy liczba osób z organizacji pozarządowych
wzrasta do 6 osób. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy przedstawiciele Prezydenta Miasta też zostaną wytypowani
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z organizacji pozarządowych. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jedna osoba musi być urzędnikiem, choćby z 

tego względu aby łatwiej było organizować pracę rady.
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że z uwagi na zgłoszenie kandydatury Pana Andrzeja 

Starzyńskiego wycofuje kandydaturę radnego Zbigniewa Sokolika.
 Radny Marcin Fica zgłosił wniosek o 10 minut przerwy.
Rada przy 20 głosujących radnych, 10 głosami za, 10 przeciw i 0 wstrzymujących się 
odrzuciła wniosek o przerwę.  
 Radny Marek Rapnicki zapytał jakie stowarzyszenie będzie reprezentował Pan Jarosław Łęski.
 Radna Anna Szukalska przekazała, że Pan Jarosław Łęski będzie reprezentował Stowarzyszenie 

„Nasze Miasto”.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Rada Miasta przed podjęciem uchwały musi 

przegłosować obie kandydatury.
 Radna Zuzanna Tomaszewska zgłosiła wniosek aby przegłosować obie kandydatury 

jednocześnie.
Rada przy 19 głosujących radnych, 12 głosami za, 6 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uzupełnionymi 

nazwiskami przedstawicieli Rady Miasta w pkt.1. Andrzej Starzyński i w pkt. 2. Jarosław Łęski.
Rada przy 21 głosujących radnych, 13 głosami za, 8 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła 
tak uzupełnioną uchwałę. Uchwała Nr VII/71/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych przy ul. Cecylii w jednostce strukturalnej Ostróg, przy ul. 1-go Maja
            w jednostce strukturalnej Płonia, przy ul. Londzina w jednostce strukturalnej
            Śródmieście w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Michał Woś przekazał, że na Komisji RGBiF proponował rozdzielenie uchwały tak aby 
odrębnie przyjmować zmianę planu dla terenu przy ul. Londzina.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że nie ma możliwości rozdzielenia tej
uchwały, gdyż wymagałoby to powtórzenia całej procedury co przesunęłoby uchwalenie zmian 
o parę miesięcy. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk dodał, że parking w tej okolicy powinien być zlokalizowany 
w pierwszej kolejności na terenie obok DK Strzecha.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymujących się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/72/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/39/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            23 lutego 2011 r. w sprawie przyznawania dotacji z budżetu miasta Racibórz 
            na realizację zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł ciepła i/lub
            montażu ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody użytkowej.
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 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Leon Fiołka zapytał czy zmiana ta dotyczy umożliwienia również firmom skorzystania z 
tego programu.

 Naczelnik Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz wyjaśniła, że powodem zmiany są nowe przepisy 
unijne dotyczące pomocy „de minimis” dla podmiotów prowadzących działalność gospodarczą. 
Dodała również, że wcześniej takie podmioty mogły już korzystać z tych dotacji.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/73/2015 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

 Radny Paweł Rycka zgłosił wniosek o 15 minut przerwy.
Rada większością głosów przyjęła wniosek o przerwę w obradach. 
Przerwa od godz. 1845 do godz. 1900.

Ad 12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr V/56/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            30 marca 2011 r. w sprawie przyznawania dotacji ze środków budżetu Miasta Racibórz
            na realizację inwestycji związanych z usuwaniem elementów zawierających azbest 
            z obiektów budowlanych zlokalizowanych na terenie Raciborza.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/74/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Senatorska.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marek Rapnicki zapytał o granice tolerancji tego typu uchwał, choć wie, że chodzi tu o 
własność prywatną. Uznał, że proponowana nazwa ulicy nie  jest  tym wypadku racjonalnym 
rozwiązaniem. 

 Radny Piotr Klima poprosił o przedstawienie wniosku tak aby zobaczyć całą argumentację dla 
tej nazwy.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie posiada tego wniosku tutaj na sali więc nie 
może zostać on pokazany.

 Radny Piotr Klima przekazał, że wniosek prawdopodobnie przychodząc do urzędu został 
zeskanowany więc jest dostępny w wersji elektronicznej.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że dalszy upór radnego będzie niepotrzebnie wydłużał 
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posiedzenie. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że to nie jest kwestia urządzenia ale wyszukania i 

przyniesienia na posiedzenia wniosku, o który zwraca się radny. Dalej wskazał, że nazwa ta nie 
powinna budzić żadnych wątpliwości, nie jest też nazwą obraźliwą. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że życzeniem właściciela jest ta nazwa, Rada może tą 
nazwę przyjąć albo odrzucić ale nie może narzucić innej.

 Radny Marek Rapnicki za dobry pomysł uznał stworzenia banku nazw ulic możliwych do 
wykorzystania.   

 Z-ca  Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że dla terenu prywatnego wnioskodawca 
nie musi uzasadniać swojego wniosku. Dodał, że nieprzyjęcie tej nazwy sprawi, że urząd nada 
numerację, która będzie nieczytelna dla mieszkańców.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 2 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/75/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.   

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz
            użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych w Raciborzu przy ul. Mikołaja 9.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Michał Woś poprosił o odpowiedź na pytanie czy nabycie wieczystego użytkowania 
odbyło się od miasta i czy w drodze przetargu nieograniczonego.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że po pierwsze to postępowanie nie 
miało żadnej zbędnej zwłoki. Po drugie wyjaśnił, że Sprawność na początku lat 90 uwłaszczyła 
się na tym terenie więc miasto w tym nie uczestniczyło. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 13 głosami za, 1 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/76/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości przyległych do budynku wielomieszkaniowego
            położonego w Raciborzu przy ulicy Waryńskiego 20c-d.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr 
VII/77/2015 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umów dzierżawy nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Raciborzu
            przy ulicy ks. Józefa Londzina.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na odbytą wizję w terenie  oraz brak chętnych do  dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/78/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 
            w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/79/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 18. Interpelacje, zapytania i wnioski.

‒ Radny Piotr Klima przedstawił radnym informacje związane z pielgrzymką samorządowców na 
Jasną Górze. Proponował też kontynuacje spotkań samorządowców poza sesją. Uznał, że w 
dniu takiej rocznicy samorządu na urzędzie  miasta powinna wisieć flaga narodowa. W zakresie 
zaproszenia na uroczystości jubileuszu w dniu 12 czerwca wskazał, że zawiera ono jego 
zdaniem kilka błędów i nieścisłości. W kwestii wyborów Prezydenta RP uznał, że miasto 
powinno wystosować okolicznościowe pisma zarówno do nowo wybranego prezydenta elekta 
jak i do ustępującego prezydenta.    

‒ Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje – zał. Nr 23:
1) w sprawie naprawy nawierzchni drogi przy ul. Wileńskiej  na przejściu dla pieszych od 

strony posesji Ogrodowa 16A,  
2) w sprawie likwidacji znaków zakazu wjazdu rowerów na ul. Długą, Rynek i Pl. 

Dominikański,
3) w sprawie wytyczenia ścieżki rowerowej na placu przy pomniku Matki Polski,
4) wspólnie z radnym Franciszkiem Mandryszem w sprawie wyznaczenia lokalizacji parkingu 

przy rezerwacie Łężczok oraz udrożnienia rowu melioracyjnego w ciągu ul. Olimpijczyka – 
Grobla  – zał. Nr 24. 

‒ Radny Jan Wiecha przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie pory koncertu laureatów VIII Powiatowego Festiwalu Konkursy Twórczości 

Artystycznej Racibórz 2015 – zał. Nr 25,
2) w sprawie poziomu nauki informatyki w gimnazjach i liceach w Raciborzu  – zał. Nr 26. 

‒ Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie możliwości rozdzielenie składania interpelacji i udzielania na nie odpowiedzi tak 

jak to już było w zwyczaju we wcześniejszych kadencji Rady, kiedy to interpelacje były 
składane na początku sesji, a odpowiedzi na jej końcu,

2) w sprawie odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji w sprawie określenia produktu 
miejskiego brutto lub netto w przeliczeniu na jednego mieszkańca i stanowiska GUS w tym 
temacie oraz wyjaśnienia sformułowania „tajemnica statystyczna”,

3) w sprawie pozyskania dodatkowej działki przy ZSP Nr 1 w Markowicach celem wykonania 
zaplecza dla boiska sportowego,

4) w sprawie naprawy przejazdu i kanału burzowego pod przejazdem oraz chodnika przy 
przejeździe w Markowicach. 

‒ Radny Zbigniew Sokolik przedstawił zapytania dotyczące Referat Przedsiębiorczości i Obsługi 
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Inwestora w Wydziale Rozwoju  – zał. Nr 27,
‒ Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje:

1) w sprawie naprawy łączniku ul. Opawskiej z ul. Łąkową na zapleczu sklepu Tesco, który 
regularnie jest rozjeżdżany przez pojazdy,

2) w sprawie zabezpieczania piaskownic przedszkoli przed psami,
3) w sprawie usunięcia dzikiego wysypiska w zagajniku przy  ul. Piotrowskiej oraz 

przeprowadzenia przynajmniej raz w roku akcji sprzątania innych tego typu miejsc w 
mieście.

‒ Radny Michał Woś przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje   – zał. Nr 28:
1) w sprawie przestrzegania statutu miasta podczas obrad Rady Miasta w związku z 

odpowiedzią nadzoru prawnego wojewody na jego skargę,
2) w sprawie organizacji wybiegu dla psów przy ul. Przejazdowej (ponowna),
3) w sprawie założeń budżetu obywatelskiego,
4) w sprawie organizacji programu lekcji w-f na lodowisku miejskim dla klas czwartych szkół 

podstawowych (ponowna),
5) w sprawie dobudowania chodnika przy skrzyżowaniu ul. Karola z Rudzką (przy czarnym 

placu),
6) w sprawie utworzenia przejścia dla pieszych we wskazanym w pkt 5. miejscu,
7) w sprawie terenu przy ul. Jana, niedaleko ul. Karola przy tzw. „Berlinioku” (ponowna). 

‒ Radny Leon Fiołka przedstawił dwa wnioski:
1) w sprawie zasad flagowania oraz koszenia trawy przy pomniku w Brzeziu,
2) w sprawie likwidacji rowów melioracyjnych w Brzeziu i zastąpienia ich kanalizacją 

deszczową.
‒ Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła wniosek dotyczący zmiany trybu wyboru 

Raciborskiej Rady Pożytku Publicznego w odniesieniu do przedstawicieli organizacji 
pozarządowych.

‒ Radna Anna Ronin przedstawiła następujące interpelacje:
1) w sprawie wypożyczalni rowerów przy RCI   – zał. Nr 29,
2) w sprawie spotkania z mieszkańcami osiedla dla powodzian na Ocicach (ponowna)              

– zał. Nr 30. 
‒ Radny Piotr Klima przedstawił zapytania i interpelacje:

1) w sprawie ilości interpelacji radnych podanej przez Prezydenta Miasta oraz udzielania 
pełnych odpowiedzi na nie,

2) w sprawie wypracowania systemu honorowania różnych osób w tym i duchownych. W tym 
miejscu poprosił o zastanowienie się nad odznaczeniem ks. abp Alfreda Nosola, ks. infułata 
Mariana Żagania i ks. prałata Jana Szywalskiego,

3) w sprawie tekstu podsumowania 25 lat samorządu, które ma zostać wygłoszone w dniu 12 
czerwca br.,

4) w sprawie zadaszenia przy kaplicy na cmentarzu Jeruzalem,
5) w sprawie zbliżających się wyborów parlamentarnych oraz zastanowienia się nad wyborem 

przedstawicieli i zorganizowania w tej sprawie spotkania w dniu 19 czerwca br. o godz. 
18.00,

6) w sprawie zainspirowania szkół do składania kwiatów pod pomnikiem Matki Polki co roku 
w Dniu Matki.  

‒ Radny Andrzej Rosół przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie niecierpiącej zwłoki naprawy przyrządów w Parku Roth  (wymiany łożyska w 

urządzeniu „Orbitek” i mocowania w urządzeniu „Piechur”,
2) w sprawie przecięcia gałęzi drzew przy przystanku na ul. Kościuszki, 
3) w sprawie załatwienia sprawy przeniesienia kubłów przy wejściu do SP 13 (ponowna). 
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‒ Radny Marek Rapnicki wracając do sprawy wypożyczalni rowerów przekazał, że na pytania 
zadane dzisiaj przez radną Annę Ronin, jeszcze przed sesją zostały udzielone jej odpowiedzi 
pisemne.  W związku z tym radny zaapelował aby szanować dany czas i korzystać z rady 
Prezydenta Miasta by uzyskiwać szereg informacji w wydziałach, a nie koniecznie na sesji.

‒ Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że osobiście woli sprawy załatwiać poprzez telefon do 
naczelnika wydziału.

‒ Radna Anna Ronin wskazała, że w tym wypadku czasu było mało, a jej pytania były 
podyktowane troska o finanse miasta.

‒ Radny Piotr Klima uznał, że ważne aby ustalić zasady. Dodał, że w poprzednich kadencjach 
Prezydent Miasta nie był zadowolony z tego, że radni absorbowali pracę naczelników. Dobrze 
też aby radni już poza sesją spotkali się i te i inne tematy przedyskutowali. 

‒ Radny Krzysztof Myśliwy wyjaśnił, że chodziło mu tylko o to aby sprawy typu dziura w drodze
załatwiać poza sesją.

‒ Radny Piotr Klima wskazał, w taki sposób dziurę na ul. Różyckiego załatwiał przez 4 lata i 
dopiero kampania wyborcza załatwiła sprawę.

‒ Przew. RM Henryk Mainusz w odniesieniu do oświadczenia radnego Michała Wosia w kwestii 
trzymania się zapisów statutu miasta przekazał, że na mocy § 40 ust. 1 tegoż statutu ogłasza 30 
minutową przerwę w obradach celem umożliwienia Prezydentowi Miasta przygotowania się do 
odpowiedzi. Przerwa od godz. 2015 do godz. 2045.

‒ Po przerwie Prezydent Miasta Mirosław Lenk w odniesieniu do jubileuszu samorządu 
przypomniał ostatnie pożegnanie byłego Prezydenta Miasta Jana Osuchowskiego i poprosił 
radnych o powstanie i uczczenie jego pamięci minutą ciszy. Następnie przedstawił odpowiedzi 
na interpelacje radnych:

‒ Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że na trzy pierwsze odpowie na piśmie, 
a jedynie na wspólną interpelację z radnym Franciszkiem Mandryszem w sprawie lokalizacji 
parkingu przy rezerwacie Łężczok przekazał, że warto ten temat zakończyć urządzając tam ten 
parking i wytyczając ścieżkę. Dodał jednak, że trzeba najpierw sporządzić kosztorys aby móc 
później zdecydować o terminie realizacji. W zakresie rowu  melioracyjnego w ciągu ul. 
Olimpijczyka – Grobla przekazał, że zwróci się do PKP.  
‒ Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy:

1) w sprawie pory koncertu laureatów VIII Powiatowego Festiwalu Konkursy Twórczości 
Artystycznej Racibórz 2015 przekazał, że uwaga ta zostanie przekazana do MDK,

2) w sprawie poziomu nauki informatyki w gimnazjach i liceach w Raciborzu przekazał, że
temat jest ważny więc warto aby kuratorium przeprowadziło w tym zakresie mały audyt 
w naszych szkołach.

‒ Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie możliwości rozdzielenie składania interpelacji i udzielania na nie odpowiedzi 

tak jak to już było w zwyczaju we wcześniejszych kadencji Rady przekazał, że jakiś 
czas temu z takiej formy zrezygnowano ale dodał, że jest to oczywiście do przemyślenia,
a on sam dostosuje się do woli Rady,  

2) w sprawie odpowiedzi na interpelację z poprzedniej sesji w sprawie określenia produktu 
miejskiego brutto lub netto w przeliczeniu na jednego mieszkańca i stanowiska GUS w 
tym temacie oraz wyjaśnienia sformułowania „tajemnica statystyczna” przekazał, że 
temat zostanie doprecyzowany w pisemnej odpowiedzi. Dodał, że bezpłatne wyliczenia 
tych danych przez GUS uzyskało jedynie kilka miasta w kraju, 

3) w sprawie pozyskania dodatkowej działki przy ZSP Nr 1 w Markowicach celem 
wykonania zaplecza dla boiska sportowego przekazał, że po wykonaniu tam boiska 
obiekt wydaje się kompletny. Dodał, że urządzeń lekkoatletycznych nie ma i w wielu 
innych szkołach w mieście. Wskazał, że w kolejce na remonty czeka też jeszcze kilka 
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innych szkół,
4) w sprawie  naprawy przejazdu i kanału burzowego pod przejazdem oraz chodnika przy 

przejeździe w Markowicach przekazał, że jedno spotkanie w tych sprawach miało 
ostatnio miejsce, planowane są kolejne i najprawdopodobniej ZDW chodnik ten 
dokończy. 

‒ Odnośnie zapytań radnego Zbigniewa Sokolika dotyczących Referatu Przedsiębiorczości i 
Obsługi Inwestora w Wydziale Rozwoju przekazał, że miasto nie poprzestanie na strefie. 
Planuje się kilka wizyt studyjnych z inwestorami. Dodał, że na sesji czerwcowej zostaną 
zaprezentowane założenia do programu przedsiębiorczości, a sam program będzie 
przyjmowany jesienią. Odpowiedzi na pozostałe pytania zostaną udzielone na piśmie.  

‒ Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie naprawy łączniku ul. Opawskiej z ul. Łąkową na zapleczu sklepu Tesco, który

regularnie jest rozjeżdżany przez pojazdy przekazał, że po ustaleniu kogo jest teren, 
temat bezie mógł zostać przekazany do realiazacji,

2) w sprawie zabezpieczania piaskownic przedszkoli przed psami przekazał, że zleci temat 
do zrealizowania, 

3) w sprawie usunięcia wysypiska w zagajniku przy ul. Piotrowskiej  przekazał, że 
działania takie realizuje się poprzez akcję likwidacji dzikich wysypisk ale tylko w 
przypadku gdy okazuje się, że jest to teren gminny. Dodał, że Straż Miejska 
przeprowadza przeglądy w całym mieście.

‒ Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia przekazał, że odpowiedzi zostaną udzielone 
na piśmie. 

‒ Odnośnie wniosków radnego Leona Fiołki:
1) w sprawie zasad flagowania przy pomniku w Brzeziu przekazał, że ustawa dość 

zasadniczo określa te zasady. W zakresie koszenia trawy przekazał, że jest harmonogram
i miasto nie może sobie pozwolić na dodatkowe koszenie wszystkich terenów,

2) w sprawie likwidacji rowów melioracyjnych w Brzeziu i zastąpienia ich kanalizacją 
deszczową przekazał, że  rowy melioracyjne otwarte są lepszym rozwiązaniem niż 
zamknięte i zgoda na zakrywanie rowów będzie udzielana tylko tam gdzie będzie taka 
możliwość.

‒ Odnośnie wniosku radnej Zuzanny Tomaszewskiej w sprawie zmiany trybu wyboru 
Raciborskiej Rady Pożytku Publicznego w odniesieniu do przedstawicieli organizacji 
pozarządowych przekazał, że do tej uchwały zawsze można wrócić, każdy ma prawo 
zgłosić propozycje. Wskazał, że dotychczasowe próby spotkań organizacji kończyły się 
fiaskiem, tak, że nie udało się stworzyć forum organizacji pozarządowych.  Uznał, że za 
jakiś czas można podjąć kolejną próbę. Dodał, że Prezydent Miasta nie musi być autorem 
wszystkich uchwał, oczekuje więc na konkretną propozycję rozwiązania.   

‒ Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin przekazał, że odpowie na piśmie
‒ Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:

1) w sprawie ilości interpelacji radnych przekazał, że w porównaniu z poprzednią kadencją 
jest ich dużo więcej. Wskazał, że interpelacje można składać również między sesjami bo
każde zgłoszone trafiają do realizacji. Dodał, że w protokole sesji ujmuje się jednak 
tylko te interpelacje przedłożone do protokołu lub wygłoszone na sesji. Przekazał 
jednak, że w Biurze Rady są dostępne do wglądu wszystkie interpelacje jak i odpowiedzi
na nie udzielone, 

2) w sprawie honorowania różnych osób przekazał, że oczekuje konkretnych wniosków 
jakie odznaczenie, dla kogo i za co, 

3) w sprawie tekstu podsumowania 25 lat samorządu, które ma zostać wygłoszone w dniu 
12 czerwca br. przekazał, że będzie to bardziej informacja niż ocena więc nie widzi 
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potrzeby wcześniejszych konsultacji tekstu z radnymi. Dodał, że nie będzie zresztą na to
czasu, 

4) w sprawie zadaszenia przy kaplicy na cmentarzu Jeruzalem przekazał, że miasto zwróci 
się do proboszcza parafii, która opiekuje się kaplicą i cmentarzem.

5) w sprawie wyborów parlamentarnych przekazał, że nie będzie się wypowiadał, a 
organizowanie spotkania pozostawia w gestii radnego,

6) w sprawie kwiatów na Dzień Matki pod pomnikiem Matki Polki przekazał, że nie jest 
dobrze gdy wszystko jest narzucone, lepiej gdy będzie to inicjatywa oddolna.  

‒ Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Rosoła:
1) w sprawie naprawy przyrządów w Parku Roth przekazał, że z uwagi na częste ich 

użytkowanie, częściej też będą przeglądane,
2) w sprawie przecięcia gałęzi drzew przy przystanku na ul. Kościuszki przekazał, że 

zostanie to przekazane do realizacji, 
3) w sprawie załatwienia sprawy przeniesienia kubłów z przed wejścia do SP 13 przekazał, 

że w okolicy brak innego miejsca. Dodatkowo wskazał, że szkoła ta jest ujęta w 
systemie środowiskowych ISO 14001.   

Ad 19. Zakończenie sesji.

‒ Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 
godz.  2130.

Protokołował:
Leszek Jureczko

                                                                                Przewodniczący Rady
                                                                                    Henryk Mainusz
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